

中华骨与关节外科杂志

ZHONGHUA GU YU GUANJIE WAIKE ZAZHI

月刊 2008年4月创刊 第13卷 第12期 2020年12月

主 管

国家卫生健康委员会

主 办

中国医学科学院

主 编 邱贵兴

编辑部主任 高 鹏(代)

编辑出版

中国协和医科大学出版社

《中华骨与关节外科杂志》编辑部

北京东单三条9号(100730)

电话:010-65281306

E-mail:guguanjie@126.com

投稿网址:www.cjbjs.com

印 刷

北京联合互通彩色印刷有限公司

中国标准连续出版物号

ISSN 2095-9958

CN 10-1316/R

广告许可证

京东工商广字第0342号

广 告

《中华骨与关节外科杂志》市场部

发 行

中国协和医科大学出版社期刊中心

地址:北京东单三条9号

邮 发

全国各地邮电局

邮发代号:82-735

国内定价

每期15.00元,全年180.00元

本期责任编辑 刘亦男

本期英文编辑 刘亦男

本刊版权归《中华骨与关节外科杂志》编辑部所有

目 次

专家共识

骨科择期手术加速康复围手术期并存呼吸系统疾病华西医院多学科评估与处理专家共识马俊,廖刃,倪忠,等 (969)

临床论著

后路一期半椎体切除治疗先天性脊柱侧凸的疗效及并发症研究王升儒,林莞锋,杨阳,等 (976)

经皮椎体成形术/经皮椎体后凸成形术治疗超高龄患者椎体压缩骨折的疗效和安全性初步研究邝冠明,高庆鹏,杨震宇,等 (982)

骨质疏松性椎体压缩骨折经皮椎体后凸成形术后再骨折因素分析彭松林,何同忠,王尚,等 (987)

关节镜联合胫骨高位截骨治疗内侧间室膝关节骨关节炎的中期疗效分析刘中砥,许庭珉,党育,等 (991)

胫骨高位截骨联合内侧半月板后根部修复治疗膝关节炎合并内翻的临床疗效杨彤旭,黄竞敏,古恩鹏,等 (996)

应用镜下撑开手柄建立工作空间辅助关节镜下四肢骨内固定物取出术的临床效果观察赵东旭,王铁英,霍鑫 (1001)

对吻性骨折在急性前交叉韧带断裂中的临床特征研究傅德杰,郭林,杨柳 (1007)

利用负重CT数据分析踝外翻患者第1跖趾关节匹配度的特征王智,张树,孙超,等 (1012)

关节镜下复位内固定治疗距骨体骨折的临床研究李秀存,曹松华,张宁,等 (1018)

3D打印多孔结构金属支撑假体治疗胫骨近端Campanacci I、II级骨巨细胞瘤的早期疗效评估	虎鑫,何梅,闵理,等 (1023)
人工全踝关节置换术后患者早期生活质量及功能恢复的调查分析	李冰冰,覃颖,张艳,等 (1030)

基础研究

镀覆碳基纳米薄膜钛合金的体外抑菌性能初步评价	马天鹰,柯松,冉天飞,等 (1034)
长链非编码RNA淋巴样增强因子1反义RNA 1调控miR-339-5p对骨肉瘤细胞增殖和凋亡作用的研究	孙杰,万里,王俊 (1040)

综述

颈椎前路微创手术的研究进展	杨永龙,付凯,韩世杰,等 (1046)
miR-214与细胞自噬在骨质疏松发生发展过程中的作用机制研究进展	陈峰,胡建华,吴志宏,等 (1051)



欢迎关注《中华骨与关节外科杂志》微信公众号

郑重声明

官方网站: www.cjbjs.com

编辑部主任: 高 鹏

编 辑: 孙 维 李丹阳 刘亦男 曹 静

编辑部地址: 北京市东城区东单三条9号 中国协和医科大学出版社

邮 编: 100730

电 话: 010-65281306

E-mail: guguanjie@126.com

《中华骨与关节外科杂志》编辑部

Chinese Journal of Bone and Joint Surgery

Monthly Established in April 2008 Volume 13 Number 12 December 2020

Responsible Institution

National Health Commission of
the People's Republic of China

Sponsor

Chinese Academy of Medical Sciences

Editor-in-Chief

QIU Guixing (邱贵兴)

Acting Director

GAO Peng (高鹏)

Editing & Publishing

Editorial Office of
Chinese Journal of Bone and Joint Surgery,
No.9, Dong Dan San Tiao, Beijing 100730, China
Tel: 0086-10-65281306
E-mail: guguanjie@126.com
<http://www.cjbjs.com>

Printing

Beijing Lianhehutong Color Printing Co., Ltd.

CSSN

ISSN 2095-9958
CN 10-1316/R

Copyright©2020 by the Editorial Office of Chinese Journal of Bone and Joint Surgery

No content published by the Chinese Journal of Bone and Joint Surgery may be reproduced or abridged without authorization. Please do not use or copy the layout and design of the Journal without permission.

All articles published represent the opinions of the authors, and do not reflect the official policy of the Editorial Board, unless this is clearly specified.

Contents

Expert Consensus

Expert consensus on multidisciplinary evaluation and management of coexisting respiratory diseases in orthopedics elective surgery patients of West China Hospital under ERAS scenario*MA Jun, LIAO Ren, NI Zhong, et al* (969)

Clinical Research

Efficacy and complications of posterior hemivertebra resection for congenital scoliosis*WANG Shengru, Lin Guanfeng, YANG Yang, et al* (976)

Safety and effectiveness of vertebroplasty/kyphoplasty in treatment of vertebral compression fracture in super-aged patients
.....*KUANG Guanming, GAO Qingpeng, YANG Zhenyu, et al* (982)

Retrospective study of re-fracture factors after percutaneous kyphoplasty for osteoporotic vertebral compression fractures
.....*PENG Songlin, HE Tongzhong, WANG Shang, et al* (987)

Midium-term efficacy of arthroscopy combined with high tibial osteotomy in treatment of medial compartment osteoarthritis of knee
.....*LIU Zhongdi, XU Tingmin, DANG Yu, et al* (991)

Efficacy of medial open wedge high tibial osteotomy combined with medial meniscus posterior root repair on knee osteoarthritis with varus deformity
.....*YANG Tongxu, HUANG Jingmin, GU Enpeng, et al* (996)

Effect of distracter on making working space under arthroscopy in internal fixator removing surgery of the extremities
.....*ZHAO Dongxu, WANG Tieying, HUO Xin* (1001)

Clinical characteristics of kissing contusions in acute anterior cruciate ligament rupture.....*FU Dejie, GUO Lin, YANG Liu* (1007)

Characteristics of first metatarsophalangeal joint congruency analyzed through weight-bearing CT in hallux valgus
.....*WANG Zhi, ZHANG Shu, SUN Chao, et al* (1012)

Effect of arthroscopic reduction and internal fixation in treatment of talar body fractures*LI Xiucun, CAO Songhua, ZHANG Ning, et al* (1018)

- Short-term outcomes of three-dimensional printing metal support prosthesis with porous structure for Campanacci grade I and II giant cell tumor in proximal tibia*HU Xin, HE Mei, MIN Li, et al* (1023)
- Survey of quality of life and functional recovery of the patients after total ankle arthroplasty at the early stage
.....*LI Bingbing, QIN Ying, ZHANG Yan, et al* (1030)

Basic Research

- Preliminary study of antibacterial activity of the titanium alloy coated with carbon-based nanomultilayer in vitro
.....*MA Tianying, KE Song, RAN Tianfei, et al* (1034)
- Effect of LEF1-AS1 on osteosarcoma cell proliferation and apoptosis regulated by miR-339-5p
.....*SUN Jie, WAN Li, WANG Jun* (1040)

Review

- Research progress and prospect of anterior cervical minimally invasive surgery ...*YANG Yonglong, FU Kai, HAN Shijie, et al* (1046)
- Research progress of miR-214 and autophagy in osteoporosis.....*CHEN Feng, HU Jianhua, WU Zhihong, et al* (1051)